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Autobusové nádraží 

Již několik let na setkáních s občany nás upozorňujete na špatný stav autobusového nádraží. 
Nyní vám mohu sdělit příjemnou zprávu, že majitel administrativní budovy ČSAD Ústí nad 
Orlicí se v letošním roce rozhodl provést kompletní rekonstrukci objektu. V minulém čísle 
našeho zpravodaje jsme vás informovali o otevření občerstvení uvnitř objektu, které doznalo 
příjemných změn. 

Koncern ICOM transport má 
snahu o sjednocení vizualizace 
hal. Jejich uspořádání bude pro 
cestující veřejnost přehledné a 
komfortní se sjednocujícími 
designovými prvky. Čekárny 
budou poskytovat důstojné a 
bezpečné zázemí. V těchto 
dnech došlo ke kompletní 
výměně otvorových prvků, 
dokončení rekonstrukce otopné 

soustavy a zprovoznění infokiosku uvnitř čekárny. V nejbližší době dojde k zateplení celého 
objektu. Dále se připravuje rekonstrukce sociálních zařízení a kompletní změna interiéru 
čekárny. Kromě příjemného posezení bude 
čekárna vybavena úschovnou zavazadel a 
světelnou tabulí s informacemi o odjezdech spojů. 
Na obrázcích se můžete seznámit s výslednými 
architektonickými návrhy. Město Svitavy se k 
této rekonstrukci plánuje připojit rekonstrukcí 
chodníků v prostoru nádraží. V polovině dubna 
budeme podávat žádost o dotaci na řešení 
bezbariérovostiv ulicích R. Kloudy a 
Dimitrovova, dále chodník přes autobusové 
nádraží až k nemocnici. Celkové náklady na 
kompletní rekonstrukci chodníků činí 10 mil. Kč. Předpokládaná výše dotace je 9 mil. Kč. Na 
autobusovém nádraží je mimo jiné i počítáno se zvýšením obrubníků tak, aby se občanům lépe 
nastupovalo do autobusů. 
Věřím, že všechna tato opatření pomohou zlepšit prostředí autobusového nádraží a zlepšit 
komfort pro všechny cestující. Zároveň věřím, že jedno z míst, které je výkladní skříní našeho 
města, se stane příjemným prostorem odpovídajícím standardům 21. století. 
 

 David Šimek 
 

Terminál 



Již na tiskové konferenci města dne 11. února jsme informovali zástupce médií a veřejnost 
o záměru podstatné změny prostoru před vlakovým nádražím. Změna by měla přispět k lepší 
a bezpečnější propojenosti cestujících při využívání vlakové a autobusové veřejné hromadné  
 
 
dopravy a také možnosti lépe v prostoru zaparkovat či odstavit jízdní kolo. Ze statistik je patrné, 
že vlaková nástupní stanice Svitavy i s provázaností autobusových linek je cestujícími velmi 
využívána. Již v minulém roce proběhly některé přípravné práce na projektu úpravy komunikace 
s vytvořením bezpečného prostoru pro chodce od budovy vlakového nádraží směrem k sídlišti 
bytových domů. Větší prostor pro rozsáhlejší změnu nastal v momentě, kdy město odkoupilo 
od Českých drah budovu přízemních skladů. 
Nově vznikla myšlenka větší úpravy území ulice 5. května před vlakovým nádražím od ulice 
Tovární k ulici Nádražní a od ulice Nádražní k železničnímu přejezdu na ulici Olomouckou. 
Po zpracování ověřovací studie byla dokončena projektová dokumentace pro územní rozhodnutí 
s kladnými vyjádřeními všech rozhodujících správních orgánů a institucí. Vlastní úprava 
prostoru řeší. Celkovou rekonstrukci komunikace s odvodněním od ulice Nádražní po ulici 
Tovární (týká se i části ulice Tovární a Nádražní z hlediska bezbariérového napojení komunikací 
a chodníků). 
Vznikne jednosměrka od ulice Nádražní se zpomalovacími retardéry a cyklopruhy. Podél 
komunikace bude vybudován chodník pro bezpečný přístup k sídlišti bytových domů. 
Vzniknou zde regulovaná parkovací místa, mobiliář a posílí se zeleň. Před budovou vlakového 
nádraží vznikne prostor pro krátkodobé zastavení automobilů, informační mobiliář a stojany na 
kola. Plocha, kde se nyní nachází novinový stánek, dostane také zcela nové využití. Je zde 
navržen odpočinkový prostor s mobiliářem, stavba rychlého občerstvení, sociální zázemí a prvek 
zastřešeného stání pro kola. Směrem k železničnímu přejezdu bude ulice 5. května upravena tak, 
aby zde vzniklo sjednocené místo pro linky autobusové hromadné dopravy s bezpečným 
propojením pro cestující využívající jak autobusovou, tak vlakovou dopravu. I zde dojde 
k úpravě chodníků z hlediska bezpečnosti a bezbariérovosti a rozšíření mobiliáře. Se zahájením 
bychom počítali v roce 2017. Naší snahou bude i zde získat na tuto investici dotace, neboť 
odhadované náklady se nyní pohybují ve výši více než 50 mil. Kč. 
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